
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart

Dato: 17. december 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 18
Forslag til folketingsbeslutning om at give kommunerne bemyndigelse til ud fra en hel-
hedsvurdering at kunne afslå ansøgninger om udvidelse af husdyrproduktion.
Af Søren Egge Rasmussen (EL) m.fl.

Spørgsmål 10
Mener ministeren ikke, at det er vigtigt at få undersøgt sundhedskonsekvenser for de 
borgere i vores landdistrikter, der bor tæt på store svineproduktioner? Og hvordan kan det 
være, at regeringen fortsat ikke har prioriteret at finde midlerne til at finansiere et sådant 
forskningsprojekt, hvor omkostningen af Miljøministeriet tidligere er anslået at være 7-15 
mio. kr.? Der henvises til, at tidligere miljøminister Lea Wermelin for 4 år siden, tilbage i 
2020, fik gennemført et litteraturstudie af sundhedseffekten for naboer til svinefabrikker, 
som pegede på behovet for dansk forskning i sammenhængen mellem eksponering for 
forurening fra husdyrbrug og nyopståede sygdomme og/eller forværring af eksisterende 
sygdomme. Der henvises derudover til svar til Peder Hvelplund (EL) på MOF alm. del - 
spørgsmål nr. 762 (folketingsåret 2021-2022).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand

1/1

Offentligt
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